
Naše nevelké Gynekologické oddělení atakuje hranici 2000 operací za rok 

 

Jak se daří v devíti lékařích zajistit špičkovou ambulantní i operační péči o pacientky, které 

se do Gynekologického oddělení NNH sjíždějí z celé republiky i ze zahraničí? Nejen o tom 

jsme si povídali s jeho primářem MUDr. Petrem Popelkou. 

 

Před pár měsíci jste pomáhal při porodu na neurochirurgickém sále. To určitě zdaleka 

nebyla Vaše první spolupráce s jiným oddělením nemocnice? 

Samozřejmě, že ne. Oddělení gynekologie nabízí spolupráci při řešení interdisciplinárních 

problémů, ať již v ambulantním sektoru, tak v operační léčbě. Spolupracujeme s oddělením 

chirurgie, což je dáno blízkou příbuzností oborů, ale i s oddělením kardiochirurgie a 

neurochirurgie, nejčastěji v rámci předoperační přípravy jejich pacientů. Úzce 

spolupracujeme a využíváme možností radiodiagnostiky, nukleární medicíny a laboratoří.  

Díky spolupráci s naší kardiologií a kardioanestezií jsme provedli několik špičkových raritních 

operací u pacientek s těžkými srdečními vadami, které byly jinými zdravotnickými zařízeními 

odmítnuty. 

 

Když Na Homolce na jaře probíhala akreditace, byli členové týmu JCI překvapeni, kolik 

operačních výkonů zvládá Vaše nevelké oddělení.  Kolik máte lékařů a jaký rozsah 

chirurgických zákroků nabízíte? 

Na oddělení gynekologie pracuje devět plně kvalifikovaných lékařů, z toho tři převážně na 

ambulanci. Zbylých šest lékařů atakovalo v posledních letech hranici 2 000 operačních 

zákroků za rok. Naše oddělení nabízí plné spektrum operačních diagnostických a léčebných 

zákroků v oboru gynekologie s důrazem na minimálně invazivní přístupy, to znamená od 

hysteroskopií přes laparoskopické operace adnex a dělohy, operace inkontinence moči a 

poruch pánevního dna, po radikální operace zhoubných nádorů. 

  

Jsou nějaké diagnózy, na jejichž léčbu se specializujete? 

Na oddělení probíhá program komplexní léčby endometriozy. V rámci tohoto programu jsme 

jedno z mála gynekologických oddělení u nás, které poskytuje laparoskopickou operační 

léčbu hluboké infiltrativní endometriozy s následnou zajišťovací léčbou. S touto diagnózou se 

na nás obracejí pacientky z celé republiky. 

Současně probíhá i program urogynekologický, zabývající se řešením úniku moči u žen a 

operací defektů pánevního dna za pomocí implantátů. I o tuto problematiku je mezi 

pacientkami velký zájem, o čemž svědčí čekací doby na operace v délce tři až šest měsíců. 

Nelze opominout ani námi prováděné laparoskopické radikální operace při zhoubných 

nádorech dělohy. 

 

Homolka se profiluje jako nemocnice otevřená novým technologiím. Jak je na tom Vaše 

oddělení, pokud jde o vybavení špičkovou technikou? 



Naše technické vybavení nelze bohužel nazvat špičkovým. Pracujeme se standardní, často 

zastaralou a poruchovou technikou. Tento stav je důsledkem minimálních investic do našeho 

oddělení za posledních 10 let, které řešily pouze kritické havarijní stavy. Technické 

nedostatky musí vyvažovat zvýšené úsilí a um operačních týmů. 

 

Máte zahraniční klientelu? 

Nemalé procento našich pacientek tvoří cizinky, převážně žijící v Čechách. Ojedinělé však 

nejsou ani zahraniční klientky, které si pro řešení svých potíží zvolí naše oddělení. Z poslední 

doby mohu uvést pacientku s rozsáhlým nádorem a zároveň těhotenstvím v děloze, která 

upřednostnila operaci v našem zařízení před řešením ve své rodné Austrálii či Kataru, kde 

pracuje. Vše dopadlo k její plné spokojenosti. 

 

Jestli to není tajemství, chodí k vám na oddělení hodně zaměstnankyň Homolky? 

Oddělení samozřejmě nabízí péči zaměstnankyním a rodinným příslušníkům všech 

zaměstnanců nemocnice, která je podle mého mínění hojně využívána. Zájem je jak o 

prevence, tak o ambulantní a operační léčbu gynekologických onemocnění. 

 

A jak to vypadá s Vašimi pracovními plány pro příští rok? 

Na příští rok máme připraveno několik zajímavých projektů.  Jejich realizace však do značné 

míry závisí i na další existenci našeho oddělení, která je ohrožena v posledních letech 

potížemi se získáním smlouvy s pojišťovnami. V důsledku rozhodnutí úředníků MZ pod 

vedením ministra Hegera bylo mně nepochopitelně naše oddělení, společně s několika 

dalšími gynekologickými odděleními v Čechách, navrženo ke zrušení v rámci úsporných 

opatření. Věřím, že vzhledem k charakteru, výkonosti a svým způsobem jedinečnosti v České 

republice zůstane naše oddělení pro pacientky zachováno a lékaři nebudou nuceni 

„poděkovat a odejít“. 


